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HARGITA MEGYE 
GYERGYÓÚJFALU KÖZSÉG HELYI TANÁCSA 

 
Ikt. Szám: 1088/2023 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
Jelen jegyzőkönyv a 2024. március 28-án, 20:00 órai kezdettel tartott, rendes 

tanácsülés alkalmával került felvételre.  
Az üléselnök, Szabó Ágoston Attila tanácsos úr megállapította, hogy a Helyi 

Tanács összehívása a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es Sürgősségi 
Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-ösés 196-os cikkelyének előírásai szerint, a 
2024/47-es számú Polgármesteri rendelkezés értelmében került összehívásra, 
határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 
1. Bálint Stefan-Tibor 
2. Bálint Attila 
3. Elekes József 
4. Elekes Szabolcs 
5. Gál Katalin 
6. Jakab Attila 
7. Kovács Ernő 
8. Kovács Levente 
9. Mihálydeák Ervin 
10. Nagy Ervin 
11. Sajgó Rita 
12. Szabó Ágoston Attila 
 

A gyűlésről igazoltan hiányzik Kovács Attila alpolgármester úr, -Bartalis Csaba 
és Marthy Barna tanácsos urak. 

A gyűlésen jelen van Egyed József polgármester úr és Kovács Ileana-Éva, a 
község jegyzője.  

A tanácsülés teljes egészében videófelvételre kerül. A gyűlés magyar nyelven 
zajlik.  

Az üléselnök, Szabó Ágoston Attila miután megállapította, hogy a tanácsülést a 
törvényi előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a jelenlévőket és megnyitja 
Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendes ülését. 

 



Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó négy napirendi pontot hat 
kiegészítéssel: 

1. 24/2024. számú Határozattervezet a Gyergyóújfalvi "Elekes Vencel" Általános 
Iskola teljes egészében saját bevételből, E finanszírozási forrásból 
finanszírozott tevékenységeinek jóváhagyásáról 

2. 23/2024. számú Határozattervezet a helyi költségvetésből a 2024-es évre 
vonatkozó pénzügyi támogatás odaítéléséről a Gyergyóújfalu községbeli 
tekerőpataki Római katolikus plébánia részére 

3. Gyergyóújfalu Község Képviselő-testülete előző ülései jegyzőkönyveinek 
jóváhagyása 

4. Folyó ügyek 
 

Kiegészítés:  
-  27/2024-es számú Határozattervezet a 7/2024-es, a háztartási hulladékok és a 

nem veszélyes hulladékok válogatásának és lerakóhelyen történő 
ártalmatlanításának átruházására irányuló szerződések odaítélésének 
jóváhagyásáról, valamint a hulladékgazdálkodási közszolgáltatás díjainak 
jóváhagyására Gyergyóújfalu községben Határozat kiegészítésére és 
módosítására 

- 25/2024-es számú Határozattervezet a „Szennyvízelvezető rendszer létesítése 
Alternatív Intelligens Nyilvános Rendszereken (SPIA) Liban, Szenéte 
településeken és Heveder negyedben, Gyergyóújfalu községben, Hargita 
megyében” megnevezésű beruházás Általános Költségvetés Becslésnek   
jóváhagyására, a Környezetvédelmi Alapból finanszírozott vízellátási, csatornázási és 
szennyvíztisztítási rendszerek program keretében való benyújtására 

- 26/2024-es számú Határozattervezet a Hargita megyei Gyergyóújfalu 
Községnek a vízellátási, csatornázási és szennyvíztisztítási rendszerek 
programban való részvételének jóváhagyásáról, a "Szennyvíztisztítással 
ellátott házi szennyvízelvezető rendszer kiépítése alternatív intelligens 
közműrendszerek (SPIA) segítségével Liban, Szenéte településeken és Heveder 
negyedben, Gyergyóújfalu községben, Hargita megyében" című beruházási 
megvalósításáért 

- 28/2024-es számú Határozattervezet a „Kulturális programok és tevékenységek 
vissza nem térítendő finanszírozása éves programjának” Gyergyóújfalu 
községben, jóváhagyásáról szóló, 14/2024-es Határozat módosítására 

- 29/2024-es számú Határozattervezet a sport tevékenységek vissza nem 
térítendő finanszírozása éves programjának” Gyergyóújfalu községben 
jóváhagyásáról szóló, 15/2024-es Határozat módosítására 

- 30/2024-es számú Határozattervezet az ifjúsági tevékenységek vissza nem 
térítendő finanszírozása éves programjának” Gyergyóújfalu községben 
jóváhagyásáról szóló, 16/2024-es Határozat módosítására 

 



Az üléselnök javasolja, hogy a kiegészítéseket a folyó ügyek előtt tárgyalják, 
majd felkérdezi a jelenlevőket, hogy valakinek javaslata, hozzászólása van-e a 
napirendi pontok sorrendjével kapcsolatban. Szavazásra bocsátja a napirendi 
pontokat, a Képviselő Testület 12 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül fogadta el.  

Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával.     
 
1. 24/2024. számú Határozattervezet a Gyergyóújfalvi "Elekes Vencel" Általános 

Iskola teljes egészében saját bevételből, E finanszírozási forrásból 
finanszírozott tevékenységeinek jóváhagyásáról 

Kovács Ileana-Éva: A tavaly megjelent és életbe lépett 198-as Közoktatási törvény 
előírja, hogy azon iskoláknak, ahol saját bevétel van, a Tanács jóvá kell hagyja ezeket 
a tevékenységeket, valamint az összegeknak az elköltését. Az újfalvi iskolának 
erdőgazdálkodásból van saját jövedelme és a napközi működtetéséből, ezek az 
összegek be voltak foglalva a költségvetésbe, mindegyik az iskola Vezetőtanácsa 
javaslatának megfelelően. A Határozattervezet ezen tevékenységek és a saját 
költségvetés  külön jóváhagyásáról szól.     
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, megkérem az összes 
szakbizottságot véleményezzék a határozattervezetet. 
Sajgó Rita: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet.  
Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet.  
Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság is pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet. 
Kovács Ernő: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a határozattervezetet.    
Szabó Ágoston-Attila: Kérem a Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 
határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 12 igen 
szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 
 
2. 23/2024. számú Határozattervezet a helyi költségvetésből a 2024-es évre 

vonatkozó pénzügyi támogatás odaítéléséről a Gyergyóújfalu községbeli 
tekerőpataki Római katolikus plébánia részére 

Egyed József: A tekerőpataki Egyház kéréssel fordult az Önkormányzathoz, a 
Költségvetésbe a Testület már befoglalta az összeget. Most készültek el annyira az 
akták, hogy oda tudjuk ítélni nekik. Szerveznek egy kórustalálkozót, amihez az 
orgonát rendbe kell tenni. Az Önkormányzat ezen felül még, amivel tudja támogatja 
a rendezvényt, hogy sikeresen le tudjon zajlani.    
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, megkérem a 
Gazdasági szakbizottságot és a Szocio-kulturális szakbizottságot véleményezzék a 
határozattervezetet. 



Sajgó Rita: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet.  
Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság is pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet. 
Szabó Ágoston-Attila: Kérem a Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 
határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 12 igen 
szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 
 
3. Gyergyóújfalu Község Képviselő-testülete előző ülései jegyzőkönyveinek 

jóváhagyása 
Szabó Ágoston-Attila: Felkérem a Testület tagjait, ha valakinek észrevétele, 
kiegészítése van a jegyzőkönyvekkel kapcsolatban az jelezze. Amennyiben nincs, 
kérem a Testületet, szavazzanak, ki van amellett, hogy az előterjesztett formában 
elfogadjuk a jegyzőkönyveket? A Helyi Tanács 12 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül fogadta el a jegyzőkönyveket 
 
4. 27/2024-es számú Határozattervezet a 7/2024-es, a háztartási hulladékok és a 

nem veszélyes hulladékok válogatásának és lerakóhelyen történő 
ártalmatlanításának átruházására irányuló szerződések odaítélésének 
jóváhagyásáról, valamint a hulladékgazdálkodási közszolgáltatás díjainak 
jóváhagyására Gyergyóújfalu községben Határozat kiegészítésére és 
módosítására 

Kovács Ileana-Éva: A hulladékgazdálkodási cég jelezte, hogy az új törvénykezésnek 
megfelelően szükséges elfogadni a személyenkénti árakkal együtt a tonnánkénti 
árakat is minden szolgáltatási tevékenységre. Így szükséges elfogadni külön a 
háztartási hulladék begyűjtését tonnánként, az újrahasznosítható hulladék 
begyűjtését tonnánként, a válogatást és a lerakást is tonnánként.   
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, megkérem a Gazdasági 
szakbizottságot véleményezze a határozattervezetet. 
Sajgó Rita: A Gazdasági szakbizottság elfogadta ebben a formában a 
határozattervezetet.  
Szabó Ágoston-Attila: Kérem a Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 
határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 12 igen szavazattal, 
tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 
5. 25/2024-es számú Határozattervezet a „Szennyvízelvezető rendszer létesítése 

Alternatív Intelligens Nyilvános Rendszereken (SPIA) Liban, Szenéte 
településeken és Heveder negyedben, Gyergyóújfalu községben, Hargita 
megyében” megnevezésű beruházás Általános Költségvetés Becslésnek   
jóváhagyására, a Környezetvédelmi Alapból finanszírozott vízellátási, csatornázási 
és szennyvíztisztítási rendszerek program keretében való benyújtására 



Egyed József: Ez a pályázat le volt téve a PNRR-be, ott egy megyei tanulmány kellett 
volna tartalmazza ezt a rendszert, nem volt benne, ezért ott nem sikerült nyerni. 
Most le van téve az „Anghel Saligny” programba, viszont a Környezetvédelmi 
Minisztérium kiírt egy új pályázati útmutatót és a jövő hét folyamán fel lehet tölteni 
az ők adatbázisukra egy új pályázati lehetőséget, ami egész jól megfelelne neki. Két 
projektünk van, az egyik egy pár méter betonrendszer, amit ki kellene cserélnünk, 
3.600.000 lej értékű projekt, az lett volna a fontosabb, viszont az nem felel meg a 
kiírásnak, mert nincs meg teljesen minden engedélyünk hozzá, ennek viszont 
minden megvan. Ebben a pályázatban Libánban, Szenétén és Hevederben 
szeretnénk a szennyvizet kezelni. Ebből a legnagyobb Libán, ott 14 db ilyen 
intelligens rendszer volna, az 1-es rendszer négy házat szolgálna ki, a 2-es öt házat, 
a 3-as 25 házat, a 4-es 11 házat, az 5-ös nyolc házat, a 6-os 12 házat, a 7-es négy házat, 
a 8-as 13 házat, a 9-es három házat, a 10-es hét házat, a 11-es egy tábort és egy panziót, 
a 12-es öt házat, a 13-as négy házat, a 14-es pedig hét házat. A szenétei, tópatakán 
levő 11 házat szolgálna ki, 1000 méter vezeték van mellérendelve, a 16-os, Maros utca 
860 méter vezeték és 16 házat szolgálna ki, Hevederben 16 házat, 1650 méter 
vezetékkel, Kurtaegerben pedig 15 házat és 415 méter vezetéket jelentene. Ennek az 
összköltségvetése 15.507.000 lej, amiből 8.108.177 lej áfa nélkül az alapberuházásra 
az érték.     
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, megkérem a 
Gazdasági szakbizottságot véleményezze a határozattervezetet. 
Sajgó Rita: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  
Szabó Ágoston-Attila: Kérem a Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 
határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 12 igen 
szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 
 
6. 26/2024-es számú Határozattervezet a Hargita megyei Gyergyóújfalu 

Községnek a vízellátási, csatornázási és szennyvíztisztítási rendszerek 
programban való részvételének jóváhagyásáról, a "Szennyvíztisztítással 
ellátott házi szennyvízelvezető rendszer kiépítése alternatív intelligens 
közműrendszerek (SPIA) segítségével Liban, Szenéte településeken és 
Heveder negyedben, Gyergyóújfalu községben, Hargita megyében" című 
beruházási megvalósításáért 

Egyed József: Ez a határozattervezet arról szól, hogy a Testület jóváhagyja, hogy 
részt vegyünk ebben a programban, feltöltsük és kötelezi magát, hogy abban az 
esetben, ha valamilyen plusz költségek kerülnek be, akkor azt fedezni fogja. Jelenleg 
semmilyen önköltsége nincs.  
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? 
Jakab Attila: Lesz majd lehetőség bővítésre, hogy más házak is csatlakozzanak, vagy 
csak a meglévők lehetnek?  



Egyed József: A tervező szerint ennek a rendszernek az lesz az egyik nagy hibája, 
hogy nem lesznek elegen rajta. Ez a rendszer ebben a környezetben még nem volt 
kipróbálva, holland technológia, hegyvidéki helyeken, hidegben, melegben 
elméletileg nagyon jól működik az lenne a lényege, hogy ezt bővítsék és használják.  
Jakab Attila: Akkor aki rá akar csatlakozni, az önköltségen tudna?  
Egyed József: Valószínűleg igen, de nagyjából úgy vannak kialakítva ezek a 
rendszerek, hogy azon a környéken, ahol ezek megvannak nagyjából mindenkit elér. 
Főleg a libáni résznek elég nagy problémája, hogy rengeteg gödör, út, patak van, 
hagyományos rendszert nem lehetne építeni, rengeteg átemelő szivattyú kellett 
volna, azoknak villanyáram kellett volna, ami nagyon sok helyen nincs, ezért 
választottuk ezt a megoldást. Van egy másik fajta verzió is, hogy minden egyéni 
háznak betevődik egy szennyvíztelep, aminek az a problémája, hogy ha nem 
használják, a biológia nem biztos, hogy jó lesz, ezért a szolgáltatónak nagy feladata 
lenne több száz ilyen rendszerhez elmenni. Ezzel a javaslattal lesz 18 állomása, 
ezeket kell kezelje.    
Szabó Ágoston-Attila Valakinek még kérdése? Amennyiben nincs, megkérem a 
Gazdasági szakbizottságot véleményezze a határozattervezetet. 
Sajgó Rita: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  
Szabó Ágoston-Attila: Kérem a Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 
határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 12 igen 
szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 
 
7. 28/2024-es számú Határozattervezet a „Kulturális programok és tevékenységek 

vissza nem térítendő finanszírozása éves programjának” Gyergyóújfalu 
községben, jóváhagyásáról szóló, 14/2024-es Határozat módosítására 

Kovács Ileana-Éva: A 28/2024-es. 29/2024-es és 30/2024-es Határozattervezet 
ugyanazon probléma miatt van előterjesztve. A 14/2024-es, 15/2024-es és 16/2024-es 
Határozatokkal a Tanács a múlt gyűlésen elfogadta a helyi pályázati kiírásokat. 
Ezekben a kiírásokban az szerepel, hogy az Újfalu község területén tevékenykedő 
egyesületek pályázhatnak a vissza nem térítendő támogatásra. Hargita Megye 
Prefektusi Intézménye ezt a kitétet korlátozónak értékelte, mivel ilyen nincs a 350-es 
Törvényben, aminek az alapján a kiírások megtörténtek. Ezért írásban jelezte, hogy 
módosítsuk a Határozatot, mert ha nem, szükséges a bíróságon való megtámadása.    
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, megkérem az 
Gazdasági szakbizottságot és a Szocio-kulturális szakbizottságot véleményezzék a 
határozattervezetet. 
Sajgó Rita: A Gazdasági szakbizottság elfogadta mindhárom határozattervezetet.  
Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság is elfogadta mindhárom 
határozattervezetet. 
Szabó Ágoston-Attila: Kérem a Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 
határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 12 igen 
szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 



 
8. 29/2024-es számú Határozattervezet a sport tevékenységek vissza nem 

térítendő finanszírozása éves programjának” Gyergyóújfalu községben 
jóváhagyásáról szóló, 15/2024-es Határozat módosítására 

Kovács Ileana-Éva: Ebben az esetben is az a helyzet áll fenn, mint az előző 
Határozattervezetnél, úgy volt kiírva a pályázat, hogy a község területén 
tevékenykedő nonprofit sportegyesületek pályázhatnak támogatásra. Ezt a 
Prefektusi Intézmény törvénytelennek minősítette és javasolta módosításra.   
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, a Gazdasági 
szakbizottság már elfogadta ezt a határozattervezetet, megkérem a Munkaügyi 
szakbizottságot véleményezze a határozattervezetet. 
Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  
Szabó Ágoston-Attila: Kérem a Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 
határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 12 igen 
szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 
9. 30/2024-es számú Határozattervezet az ifjúsági tevékenységek vissza nem 

térítendő finanszírozása éves programjának” Gyergyóújfalu községben 
jóváhagyásáról szóló, 16/2024-es Határozat módosítására 

Kovács Ileana-Éva: Ebben az esetben is a korlátozó kiírás miatt kéri a Prefektusi 
Intézmény a Határozat módosítását, úgy, hogy nem csak a községben tevékenykedő 
nonprofit szervezetek pályázhatnak, hanem bármely nonprofit szervezet pályázhat 
a kiírásra.  
Szabó Ágoston-Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, a Gazdasági 
szakbizottság már elfogadta ezt a határozattervezetet, megkérem a Munkaügyi 
szakbizottságot véleményezze a határozattervezetet. 
Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  
Szabó Ágoston-Attila: Kérem a Testületet szavazzanak, ki ért egyet, hogy a 
határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 12 igen 
szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 
10. Folyó ügyek 
Egyed József: Tartanék egy rövid beszámolót arról, hogy milyen munkálatokat 
végzünk. Elkezdődött az Erdőlő útnak, a kicsiponki útnak és a hevederi útnak a 
rehabilitációja. Három utat adtunk ki szerződéssel, ennek a háromnak fogtak neki, 
ahogy ez befejeződik, utának fogunk neki a kisebb utak javításának. A parkok 
rendbetételére, látványosabbá tételére a Testület szánt egy bizonyos összeget. Ebből 
padokat és szemeteseket vásároltunk, ezek ki lesznek helyezve minden egyes 
parkba. Alszegbe két pad, két szemetes és a kerítést kellene újra készíteni, 
Marosfalván két szemetes, két pad, Kilyénfalván a központon a kútnál két pad és két 
szemetes, a parkba ugyancsak két pad és két szemetes. Ezeket véglegesen 



belebetonozzuk, hogy ne hordozzák. Kilyénfalván a focipályánál is lesz két pad, lesz 
egy csúszda, mert az el van törve és lesz két hinta felszerelve. Újfaluban a központon 
a kerítéssel kellene dolgoznunk, a hintákat kell javítani és lámpatesteket kell 
szereljünk. Tekerőpatak még kérdéses, ott beszéltem néhány fiatallal, hogy 
találjanak egy olyan helyet, ahova tudnánk esetleg egy kis játszóteret létrehozni, 
egyelőre még ez a helyszín nem került meg, várjuk a javaslatokat. Ugyancsak ebből 
a pénzből Kilyénfalván a zászlótartót visszaállítottuk, a köveket pótolni kellett, most 
már ott tart, hogy fugázni kell és akkor gyakorlatilag a régi, eredeti pompájában fog 
lenni. Nem lesznek azok az írások rajta, amik voltak, de ez így önmagában is szép 
tud lenni. Azt beszéltük, hogy valamilyen erőnléti, fitnesz dolgokat tennénk ki, ezek 
elég költségesek, nem is érik el a céljukat, viszont kértünk árajánlatot húzódzkodóra, 
hasprésre, korlátokra, amiken a fiatalok fitnesztevékenységeket tudnának végezni, 
erre 2000 lej/db az ajánlat. Kértem segítséget Csíkszeredából, ott van egy ehhez 
hasonló park, amit úgy raktak össze a fiatalok, ezt próbáltuk lemodellezni, úgy néz 
ki a kettőnek az árából meg tudjuk oldani. Tennénk egyet Kilyénfalvára, Újfaluba a 
központi parkba, Alszegen még gondolkodunk vagy esetleg Tekerőpatakon, ha 
igénylik. A kilyénfalvi focipálya két oldalához rendeltünk hálót, ezt közelebbről fel 
fogjuk szerelni. Kértünk oda egy kamerarendszert is, Kétféle verzió van:  az, amikor 
felteszünk egy kamerát és mindig vesz, ha valami gond van kártyaletöltéssel le lehet 
tölteni a felvételt, ha nem, akkor le kell kábelezni egészen a kultúrházig. Mindkettőre 
kértem ajánlatot, majd eldöntjük, hogy melyiket javasoljuk, egyik sem olyan nagy 
beruházás, de az első verzió volna az egyszerűbb, mert azt online lehet nézni 
bármikor.  
A mezei úton dolgoznak, az elmaradt részeket javítják, valószínűleg a projektben 
nincs annyi áteresz, mint amennyire szükség lenne, ezt az igényt felmérjük, és 
megtörténhet, hogy vásárolni kell csöveket és az Önkormányzat kell behelyezze, 
azért, hogy az átjárást meg lehessen oldani. Az aszfaltozási munkálatok is elindultak, 
nem minden utcában, de lassanként kezdik el a munkálatokat. A tornateremnél 
folynak a munkálatok, őszre, amikor a gyerekek újra iskolába kell menjenek, 
valószínű ez már üzemképes lesz. Az óvoda licitnél megtették az ajánlatokat a cégek, 
a kiértékelésnek kell nekifogjunk, ahogy az meglesz a szerződéskötést meg fogjuk 
tudni oldani. Az iskola előtti parkba fákat ültettünk, vettünk olyan növényeket, amik 
nem nőnek nagyra. A gáznál lefolyt a plusz munkálatoknak a közbeszerzése, ott meg 
van a kivitelező, a másik, a szolgáltatói licit április másodikán kellene lejárjon, itt 
egyelőre még senki nem tett le ajánlatot. 
Elekes József: Sólyom Csabával beszélgettem a napokban, Kilyénfalván ők 
restaurálták a zászlótartót, el voltak akadva, mert nem kaptak olyan dokumentumot, 
fényképet, amin rajta volt, hogy tudják ugyanúgy visszaállítani. Kaptak valamilyen 
köveket, amelyekről oda járnak, de ők úgy látják, hogy egészen másféle 
megmunkálása van azoknak a köveknek. Az lenne a kérése, hogy ha valakinek van 
ilyen fényképe segítsenek nekik, hogy a régi formájába tudják visszarakni. 
Gál Katalin: Engem is megkeresett, körbe jártuk a falu összes idősebb emberét, régi 
tűzoltókat, valóban nincsen dokumentáció, egyetlen fényképet kaptunk, egy 1963-



ban készültet, de amikor a hátteret kezdtük elemezni kiderült, hogy a Tekerőpataki 
zászlótartó volt. Valóban nincs fénykép, de ezek a zászlótartók egyformák voltak 
akkoriban, egyféle kivitelezés volt. Ahogy most elkészítették oda jártak azok is, akik 
látták élőben, akik elbontották és amennyiben lehetett visszaállították az eredeti 
formájában. Természetesen hiányoztak kövek, megeshet, hogy egy kerület hiányzik, 
van, aki azt mondja magasabb volt, de a lényeg az, hogy vissza van állítva, megvan 
és ez a szimbólum ott a falu központjában. Ezt mi már végig jártuk, kerestünk 
fényképeket, de sikertelenül. 
Elekes József: Ha valaki hallja a televízióban, és esetleg van neki az jelentkezhet. 
Gál Katalin: Köszönetet szeretnék mondani minden munkálatért, további jó munkát 
kívánok.  
Jakab Attila: Az elmúlt napokban több este volt, amikor nem működött a 
közvilágítás a Szászok utcától lefele a főúton szakaszán, lehet tudni, hogy milyen 
okból? 
Egyed József: Amikor szél van, akkor valahol a drótok összeérnek, ami kiveri a 
biztosítékokat, folyamatosan mérik, keresik, de még nem találták meg, hogy hol. Így 
folyamatosan kell menni, felnyitni és rendbe tenni a kábeleket. Dolgoznak rajta és 
előbb-utóbb megtaláljuk.  
Nagy Ervin: Ehhez hozzáfűzném, hogy felszegi részen Szász László tanár úrék előtt 
van egy pózna, ahol folyamatosan cserszegő hangok vannak.  
Egyed József: Köszönjük, megnézzük ezt.  
Bálint Attila: Két lakossági kérésem lenne, a Faluköze utcában egy részen van egy 
útkereszteződés, ahol van egy forgalmat elősegítő tükör, ahol most aszfaltoznak, az 
megrongálódott, oda igényelnénk, hogy tegyék vissza, mert múlt héten történt egy 
baleset, akár az is segíthetett volna. A másik a Kicsi úti részen a mező szélén van egy 
áteresz, ahová betongyűrűk voltak beletéve, annak egy része beszakadt, géppel nem 
járható, ezáltal a környező parlagokon járnak a traktorok. Ennek a cseréjét 
szeretnénk kérni. 
Egyed József: Van csövünk, ki fogjuk tudni cserélni.   
Kovács Ernő: Elhangzott, hogy amikor ezeket a nagyobb útjavításokat elvégzik, 
akkor nekifognak a mezei utak kisebb részének is, az emlékkővel szemben van egy 
út, amelyik a Nyáros fele vezet, az nagyon rossz állapotban van, a Selyméken is van 
egy út, amelyik egyre rosszabb.  
Egyed József: Ezt csak nyáron fogjuk tudni kivitelezni, ugyanis az első féléves 
pénzeket lehet most felhasználni, ezt lehetett kiszerződni, ami 260.000 lej, ez a három 
útnak a javítása. Június végétől lehet nekifogni a kisebb dolgoknak, addig várom 
írásban a kéréseket, majd azok alapján eldöntjük, hogy mi a prioritás. Valószínűleg 
egy nagyobb javítási hullám lesz még a nyár közepén és ősszel, de ezeket csak akkor 
tudjuk elvégezni.  
Kovács Levente: Az utóbbi hetekben volt az erdei útnak a kitisztítása, meg 
szeretném dicsérni a céget, jól elvégezték a munkát. Lesz folytatása?  
Egyed József: Kiküldték a gépet, hogy vágja le az ágakat, de az nem volt sikeres, 
nem vágta le rendesen, utána kellett dolgozni, még ki kellett takarítani az árkot és a 



túlsó oldalon a padkát, ez viszont kézi munkát igényel. Utána kiküldtünk egy 
közmunkást, de egyedül nem igazán tudott haladni. Szerződést kötöttünk egy 
céggel, a cég egész végig nagyon ügyesen kitakarította. Ez kísérleti jelleggel volt, 
hogy lássuk, mennyi pénzbe kerülne ezt elvégeztetni, minden évben egy-egy utat ki 
kellene takarítani. Az elképzelés az, hogy ha egyszer kitakarítjuk, utána a sáncoknak 
a nyírása volna fontos, azt pedig meg lehetne oldani egy kommunális géppel, 
amilyet a Testületnek szándékában van vásárolni, aminek veszünk egy őrlő, 
sáncvágó részt. Az idén egyelőre folytatása nem lesz, de minden évben szeretnénk 
egy kisebb szakaszt. Ez az út volt a legjobban benőve, majd következnek azok, ahol 
régebben voltak munkálatok, az újabbakon nincs gond jelenleg.  
Kovács Levente: A Homoródi Erdészet jelzett-e vissza, sikerült-e kivitelezőt találni 
a kitermelésre?  
Egyed József: Nem kell felénk jelezzenek erről, mindent ők intéznek, nekünk majd 
csak a pénzt utalják, pár évvel ezelőtt döntöttünk így, hogy átadjuk az Erdészetnek, 
aki majd megoldja a licitet. Úgy gondolom jó döntés volt adminisztrációba adni az 
erdőket, tudjuk, hogy az Állami Erdészet elég keményen kezeli ezt a dolgot. Az 
Önkormányzatnak az a feladata, hogy a pénzeket úgy felhasználja, hogy annak 
értelme legyen.  
Sajgó Rita: A gázprojekttel kapcsolatban a szolgáltatókkal amennyiben 
elakadásaink lesznek, milyen további lehetőségeink lesznek ebben az ügyben?    
Egyed József: Szolgáltató nélkül a finanszírozó nem köti meg a szerződést, már 
mindennel megvagyunk, csak egy szolgáltató kellene. Ha nem jönnek, akkor két 
lehetőségünk van, vagy létrehozunk egy szolgáltatót, ami nem egyszerű, vagy újra 
kiírni és megkeresi a szolgáltatót. Nekünk van egy határidőnk, amit be kell tartsunk, 
még éppen, hogy belefér egy közbeszerzés. A legnagyobb probléma, hogy neki 
kellene fogni a munkálatoknak, utána kellene a járdát kiépíteni, a bicikliutas 
pályázat, minden projekt elő van készítve, de sajnos vannak olyan tényezők, amiket 
nem tudunk teljes egészélben irányítani.  
Sajgó Rita: Ebből kifolyólag a járdaprogram is csúszik? 
Egyed József: Nem fog csúszni, mivel van egy elképzelés, ha a cég belemegy és 
elvégzi, akkor elméletileg egy-két szakasszal már neki tudunk fogni a 
munkálatoknak. Van Kilyénfalván egy fahíd, amit el kell végezzen, vannak olyan 
szakaszok, ahol tudna már dolgozni. Azt hittem, hogy kell késleltessük a 
járdaprogramot, de úgy néz ki, hogy nem, megtaláltuk rá a megoldást.  
Mihálydeák Ervin: A polgármester úr figyelmébe szeretném ajánlani, Kovács Ernő 
tanácsos úr említette a Kicsi utat a Selyméken, annak nem az lett a problémája, hogy 
nehezen járható, hanem el van árkolva, egyáltalán nem járható.  
Egyed József: Mit jelent, hogy el van árkolva, valaki elárkolta?  
Mihálydeák Ervin: Van egy termelői út, ami el van árkolva, nem lehet tudni ki 
árkolta el, azt kérem nézzenek utána, hogy hogy lehet megoldani.  
Egyed József: Úgy tudom mostanra elkészült a kilyénfalvi kultúrház oldalának 
befejezése amire szerződést kötöttünk, a tribünnek a felújítására is kötöttünk 
szerződést, kicseréltük a felső részt és az alsót teljesen kijavítottuk. Teljes egészében 



ki akartam cseréltetni, de 5000 lej+áfa ajánlatot kaptunk, aztán lemondtam róla, nem 
is lett volna annyira fontos. Most egy pár darab gerendát kellett kicseréljenek, ami 
mozgott, az ülőrészeket gyalult deszkával elvégezték és kipótoltak mindent, ami 
hiányos volt.                      
Szabó Ágoston-Attila: A mezei utas pályázat, a tehermentesítés az osztorosi útnál 
mikor kezdődik el? 
Egyed József: Azt mondták, hogy ahogy leérnek a Szenéte utcánál a Maros hídig, 
akkor fognak neki, talán a jövő hét folyamán.  
Bálint Attila: A széltörések miatt megnövekedtek az erdőkitermelések,ezért az utak 
nagyon megrongálódtak azokon a helyeken, ahol a kitermelések folynak. Most sár is 
van, még rosszabb lesz, hídfőket törnek le és nagy a rongálás. Valamilyen formában 
nem lehet utána nézni, kiírni, hogy az utak állapotát hagyják úgy amikor végeznek? 
Egyed József: Nem tudom, hogy lehetne ezt kezelni, úgy gondolom az erdészet 
kellene megoldja a takarítást is, miután végeznek a kitermeléssel egy ellenőrzést 
kellene végrehajtson. Ez az erdészeken és az erdészeten múlik, az sem megoldás, 
hogy én mindenkit megbüntetek, azon is gondolkodtunk, hogy minden tavasszal 
lezárjuk az utakat, de utána már nem tudnak szállítani. Én úgy gondolom az erdészet 
kellene odafigyeljen kicsit, lassan meg van javítva minden utunk, a közbirtokosságok 
is rávehetnék magukat, hogy hozzanak létre rámpahelyeket, ne mindig az 
Önkormányzat kelljen megoldja. Mi amit tudunk javítunk. Igyekszem kihozni, amit 
ebből lehet, de erdészetek nélkül ez nem fog működni.      
Szabó Ágoston-Attila: Amennyiben nincs több kérdés, hozzászólás, az ülést ezennel 
berekesztem. 
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